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Dr. Kövér László úrnak
az Országgyűlés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Az Országgyűlésről szóló törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok
feltenni Gulyás Gergely Miniszterelnökséget vezető Miniszter Úrhoz:

címmel.
,,Miért korlátozzák a települések által beszedhető felügyeleti díj összegét?"

Tisztelt Miniszter Úr!

Előzményként ismertetném, hogy Budapest Főváros VII. kerület Erzsébetváros Önkormányzata
Képviselő-testülete 2013-ban - élve a 2005. évi CLXIV. törvény (Kertv.) 6. § (4) bekezdésben
foglalt jogánál fogva - a 46/2013. (IX. 6.) önkormányzati rendeletével új adónem (felügyeleti díj)
beszedésének feladatára kötelezte az érintett vendéglátóhelyeket.

A Kertv. 6. § (4a) bekezdése alapján a felügyeleti díj mértéke maximum 20 Ft/fő/éjszakai
nyitvatartási nap lehet, és a felügyeleti dij összege az üzlet éves korrigált iparűzési adóalapjának
0,5%-át nem haladhatja meg.

Miközben a belső-erzsébetvárosi bulínegyedben, a világörökségi területen koncentráltan több száz
vendéglátó- és szórakozóhely működik és nagy részük 24.00-06.00 óra között is nyitva tart, a
kerület teljes éves(!) felügyeleti díj bevétele mindösszesen 15 millió Ft volt 2017-ben.

Csak összehasonlításképp: a bulinegyedközterületeínek takarításért ennek a sokszorosát fizeti ki az
erzsébetvárosi önkormányzat, illetve korábbi írásbeli kérdésemre adott miniszteri válasz alapján a
bulinegyedben működő vállalkozások éves szinten 6 milliárd (!) Ft adót fizetnek be az állami
költségvetésbe.

Az éves szinten beszedhető felügyeleti díj ennyire alacsony összegének egyik oka kétségtelenül a
Kertv. azon korlátozása, mely az éves díj összegét az üzlet éves korrigált iparűzési adóalapjának
0,5%-ában határozza meg.



Tisztelt Miniszter Úr!

A fentiek alapján a következő kérdéseim lennének Ön felé:

• Mi indokolja az egy vendéglátóhelytől beszedhető éves felügyeleti díj összegének
maximalizálását az üzlet éves korrigált iparűzési adóalapjának 0,5%-ában?

• Miért pont az IPA 0,5 %-a a korlát?
• Az ön számítása, becslése alapján milyen arányú felügyeleti díj bevétel kiesést okoz ez az

előírás Budapest VI. és VII. kerülete önkormányzatának, azaz hogy aránylik egymáshoz az
IPA korlátos és nem korlátozott (elméleti) felügyeleti díj bevétel?

Megtisztelő válaszát megköszönöm!

Budapest, 2018. szeptember 14.
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